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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 03.10.2024 

Číslo: 04630/2024/OddUPaSI-47554 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 12. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 02.10.2024 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisií 

3. Projekt: Obnova zdravého vývoja a života vtáctva v regióne Zemplín (LIFE in the Zem-

plin Region for Birds´Renaistance and Healthy Development; akronym: Re-

health4BirdLIFE)   

4. Legislatívne možnosti riešenia problémov s túlavými spoločenskými zvieratami. 

5. Návrhy, podnety a požiadavky 

6. Rôzne 

7. Záver 
 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda Ing. Milan Lesňák otvoril 12. rokovanie komisie Územného plánu a životného 

prostredia, a zhodnotil stav 11 prítomných členov komisie. Privítal hlavného kontrolóra Ing. 

Jozefa Hudáka, zástupkyňu riaditeľa úradu Košického samosprávneho kraja JUDr. Ľubicu 

Palkovú a všetkých členov komisie. 

 

Prítomní boli upozornení na nahrávanie za účelom vyhotovenia zvukového záznamu, výlučne 

pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  

Predseda členom komisie umožnil podať návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo 

nikto z prítomných nevyužil preto navrhol schváliť program rokovania tak, ako bol zaslaný 

všetkým členom v pozvánke. 

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 
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Návrh na uznesenie č. 30/2024 : Komisia Územného plánu a životného prostredia schvaľuje 

program 12. rokovania komisie Územného plánu a životného prostredia bez zmeny. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č.2:     

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Vznesená požiadavka na predchádzajúcej komisii: 

Návrh na spoluprácu s ARR pri spracovávaní projektov na získavanie financií zo zdrojov EU 

na riešenie problematiky ŽP. 

 

Prezentovala : Ing. Marcela Ondová, PhD. 

Odbor regionálneho rozvoja, referát životného prostredia s ARR dlhodobo spolupracuje na 

rôznych aj zelených projektoch :  

CLIMADAM,  

PROGRAM OBNOVY KRAJINY(vrátane prislúchajúcich aktivít ) 

Úrad KSK plánuje túto spoluprácu s ARR rozvíjať aj naďalej. 

 

Diskusia:  neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Návrh na uznesenie č. 31/2024: 

Komisia Územného plánu a životného prostredia berie na vedomie kontrolu plnenia podnetov 

a požiadaviek. 

 

Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 3 

Projekt: Obnova zdravého vývoja a života vtáctva v regióne Zemplín (LIFE in the Zem-

plin Region for Birds´Renaistance and Healthy Development; akronym: Re-

health4BirdLIFE)   

 

Prezentovala : Ing. Marcela Ondová, PhD. 

Úrad KSK opätovne podal projekt v programe LIFE, týkajúci sa riešenia problematiky územia 

odpadového kanála a priľahlých brehov v lokalite zaťaženej environmentálnou záťažou  

CHEMKO Strážske. 

Partneri projektu: SOS Birdlife, Technická univerzita v Košiciach, Environcentrum s.r.o., 

ekolive s.r.o., Dobrovoľný zbor civilnej ochrany KSK. 

 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili: Ing. Milan Lesňák, Ing. Jozef Magda 
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Témy diskusie:  

- Cieľ projektu? -Realizácia odstraňovania záťaže. 

- Časový rámec realizácie projektu? -Výsledky vyhodnotenia projektov budú v apríli 

2025 a trvanie projektu je 4 roky. 

 

Prichádza ďalší člen komisie, komisia má 12 členov. 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 32/2024  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu schváliť podanie 

projektovej žiadosti „Obnova zdravého vývoja a života vtáctva v regióne Zemplín  (LIFE in 

the Zemplin Region for Birds' Renaissance and Healthy Development; akronym: Re-

health4BirdLIFE)“, spolufinancovanie projektu na zabezpečenie realizácie navrhovaných 

projektových aktivít a financovanie prípadných neoprávnených nákladov vzniknutých  

v súvislosti s implementáciou projektu v rámci výzvy LIFE-2024-SAP-NAT-NATURE 

 
Hlasovanie č. 3:  

Prítomní: 12 

Za: 12     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4 : 

Legislatívne možnosti riešenia problémov s túlavými spoločenskými zvieratami 

Prezentovala : Ing. Mária Halačová 

 

Vyjadrenie:   

Úrad KSK nedisponuje kompetenciami súvisiacimi s legislatívnymi zmenami. Návrhy na 

zmeny zákonov podávajú poslanci NR SR. Úrad KSK vie podporiť už navrhnutú zmenu 

legislatívy prostredníctvom medzirezortného pripomienkového konania. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Ing. Miloš Ihnát, JUDr. Beáta Zemková, Ing. Milan Lesňák 

Témy diskusie: 

- Problematika túlavých zvierat, nedostatok miesta a vybavenia v karanténnych 

staniciach a útulkoch 

- Návrh na prednesenie problematiky aj na ZMOS, s možnosťou prizvania odborníka 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 33/2024 : Komisia Územného plánu a životného prostredia berie na vedomie 

informáciu o Legislatívnych možnostiach riešenia problémov s túlavými spoločenskými 

zvieratami 

 

Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 12 

Za: 12     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu 5:  

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

- Neboli podané žiadne návrhy podnety a požiadavky 

 

K bodu  :6 

Rôzne 

 

Prezentovala : Ing. Marcela Ondová, PhD. 

 

Košický samosprávny kraj (KSK) zrealizoval biomonitoring, v okolí Cementárne Turňa nad 

Bodvou. Výskum bol realizovaný od apríla do konca júla tohto roku. Cieľom bolo zistiť vplyv 

výrobnej prevádzky na pôdny ekosystém a potravinový reťazec, ktorý ovplyvňuje kvalitu ži-

vota obyvateľov a životné prostredie. 

Výskum realizovala spoločnosť ekolive s.r.o., skúmala pôdu, sedimenty, mach, kôru stromov,  

mlieko a vajíčka.  

Pri hodnotení výsledkov boli používané Slovenské normy, v mimoriadnych prípadoch (absen-

cia slovenskej normy) boli použité európske normy. 

Vo vajíčkach z obce Zádiel bola potvrdená prítomnosť dioxínov, ktoré môžu byť pre 

v závislosti od hmotnosti človeka toxické. Úrad KSK požiadal, aby bol uznaný ako účastník 

konania v udeľovaní integrovaného povolenia pre prevádzku Danucem, žiadosť bola 

schválená, a úrad KSK  bude požadovať, aby boli v integrovanom povolení pre prevádzku 

sprísnené emisné limity, intenzívnejšie kontroly a sprísnenie pokút. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Ing. Miloš Ihnát, JUDr. Beáta Zemková, Ing. Milan Lesňák, Ing. 

Peter Sekula, Ing. arch. Matúš Človieček 

Témy diskusie:  

- Odkiaľ boli odoberané vzorky na testovanie (Hosťovce, Dvorníky, Zádiel, Včeláre) 

- Ocenenie riešenia problematiky znečisteného ovzdušia 

- Pravdepodobnosť nedodržania  technologických postupov v prevádzke 

- Stanovisko Danucemu 

- nastavenie ďalšieho postupu 

 

K bodu 9 

Záver:  
 

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 12. rokovania Komisie ÚPŽP 

bol vyčerpaný a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 

 

  

  

 


